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نماینده مــردم گنبد کاووس در مجلس شــوراى 
اسلامى و عضو کمیسیون اقتصادى در گفت وگوى 
اختصاصى با «نســل فردا» ضمن انتقاد از ملموس 
نبودن کاهش نرخ تورم در بــازار گفت: اینکه مدام 
از این مســئول و آن مدیر، آمارنــرخ کاهش تورم 
منتشر مى شــود اصلاً چنین چیزى وجود ندارد و 
کاهش نرخى احساس نمى شود، یعنى هنوز گرانى 
در مملکت بیداد مى کند. قرجــه طیار اضافه کرد: 
دستشــان درد نکند، از دولت و بانک مرکزى هم 
تشکر مى کنیم که قیمت دلار را کنترل کردند و نرخ 
آن کمى کاهش یافت، اما به ما و مردم بگویند چرا 
برروى مایحتاج و اقلام مورد نیاز سرسوزن تاثیرى 
نگذاشت؟ طیارخطاب به دستگاه هاى تعزیراتى و 
وزارت صنعت، معدن و تجــارت گفت: این کاهش 
قیمت کالا کجاست که کسى نمى بیند؟ تا این لحظه 
در حوزه کاهش تورم بــه هیچ وجه عملکرد خوبى 
دیده نشده و بهتر اســت با ارائه عدد و رقم هایى که 
معلوم نیست از کجا به دست مى آید داغ مردم را تازه 
نکنند. این نماینده مــردم گنبد کاووس همچنین 
اظهار داشــت: چطوراســت زمانى که قیمت ارز و 
دلار بالا رفت انواع کالاها هم گران شــد، اما حالا با 
فروکش کردن آن التهاب، قیمت ها نه تنها شکسته 
نشد بلکه همچنان رو به افزایش است و کسى هم 
پاسخگو نیست؟ وى با اذعان به اینکه ضعف نظارت 
و اجراى قوانین تنها دلیــل این هرج و مرج در بازار 
ایران اســت، تصریح کرد: اگر متولیان در سازمان 
تعزیرات توانایى برخورد با گران فروشان را ازعمده 
فروش گرفته تا خرده فروش داشتند اکنون با توجه 
به کاهش نرخ ارز شاهد بدتر شدن اوضاع معیشتى 
مردم نبودیم. درواقع نظارت و اقتدارلازم را نداریم 
که هر فروشنده اى هر نوع سوءاستفاده اى را انجام 
مى دهد. عضو کمیسیون اقتصادى تاکید کرد: در 

این مورد به هیچ وجه نتوانستیم مدیریت خوبى را 
ارائه بدهیم. طیار با بیان اینکه اگر انبارهایى کشف 
مى شود پس چرا عرضه نمى شود؟ گفت: هر ازگاهى 
مى گویند فلان انبار احتکارکالا شناسایى و ضبط 
شد، خب چرا همان را وارد چرخه بازار نمى کنند تا 
به دست مردم برسد. وى اضافه کرد: متاسفانه هیچ 
نظارتى بر گرانى هاى لجام گســیخته وجود ندارد، 
یک کالا به چند قیمت فروخته مى شــود. مردم از 
وضع موجود بازار به شدت گله مند هستند و به نظر 

مى رسد اگر کار مستقیماً به دست قوه قضائیه سپرده 
شود آشــفتگى قیمت ها کمتر مى شــود. نماینده 
مردم گنبد کاووس در مجلــس دهم تصریح کرد: 
نه خودمان را فریب بدهیــم و نه مردم را، قیمت ها 
چندین برابر شده، اما کاهشى که آقایان از آن خبر 
مى دهند، صورت نگرفته است. طیار همچنین در 
پاســخ به این اینکه آیا برنامه حــذف چهار صفراز 
پول ملى مى تواند در کاهش تورم موثرباشد؟ اظهار 
داشــت: اگر ســاختارهاى اقتصادى کشور اصلاح 

نشود نه حذف چهار صفر نه بیشتر از آن هیچ تاثیرى 
درافــت قیمت ها ندارد. شــرط موفقیت این طرح 
صرفاً با اصلاحات ساختارى نظام اقتصادى میسر 
است آن وقت خواهیم دید که جلوى رشد تورم هم 

گرفته مى شود.
وى در این باره خاطرنشــان کرد: در صورتى که با 
حذف چهارصفــر از پول ملى جلــوى تورم گرفته 
نشود، مطمئناً هرچند سال یکبار باید شاهد حذف 

صفر باشیم.

 naslefardanews  
  naslfarda

3 اقتصاد
Economy ادامه از صفحه یک...

وزارت اقتصاد، از سال هاى گذشته سامانه اى 
را تحت عنوان ســادا (ســامانه جامع اموال 
دســتگاه هاى اجرایى) راه انــدازى کرده که 
اطلاعات بخش قابل توجهــى از دارایى هاى 
دولت در این سامانه درج شده است، اما تاکنون 
شام و ناهارى از این همه آفتابه و لگن حاصل 
نشده است! در واقع، متولیان امر در فاز اجرا، 
یعنى درآمدزایى از دارایى ها متوقف مانده اند. 
اما با یک راهکار ساده، مى توان ماشه مولدسازى 
را کشید و آن را در مســیرى غیرقابل توقف 
قرار داد. براى این منظور پیشــنهاد مى شود 
دسترســى به ســامانه مذکور، ابتــدا براى 
محققان اقتصادى (به طور آزمایشــى) و پس 
از فاصله کوتاهى براى عموم مردم میسر شود. 
دسترســى عمومى به این سامانه فواید بسیار 
مهم زیر را دارد: 1- وقتى عموم مردم از حجم 
و جزئیات دارایى هاى دولت آگاه شوند، فشار 
افکار عمومى براى اســتفاده از این دارایى ها، 
بخش دولتــى را ناگزیر به مولدســازى آن ها 
مى کند. 2- افــراد کارآفرین و صاحبان ایده و 
حتى عموم مردم با اطــلاع از جزئیات و انواع 
دارایى هاى موجود، مى توانند براى بهره بردارى 
بهتر از این اموال پیشــنهادهاى خود را ارائه 
دهند. بدیهى است که مردم و بخش خصوصى 
مى توانند پیشنهادهاى بهترى براى مولدسازى 
دارایى ها ارائه دهند تا دولت و کارمندان بخش 
دولتى. 3-دسترســى عمومى به سادا، باعث 
مى شــود دارایى هاى عمومى که در ســامانه 
درج نشده یا کتمان شده اند نیز به کمک مردم 
شناسایى و افشا شوند. به این ترتیب اطلاعات 
ســامانه ســادا به ســرعت تکمیل مى شود. 
4- با توجه به شــرایط اقتصاد سیاسى ایران، 
ممکن اســت این بیم نزد بخش دولتى وجود 
داشته باشد که افشــاى دارایى هاى عمومى، 
موجب طمع و دســت اندازى افــراد رانت جو 
یا بخش هاى خصولتى و ســایر نهادها شود. 
اتفاقــاً باید تاکید کــرد که با درج و افشــاى 
عمومى این دارایى ها و اطــلاع مردم از آن ها، 
این قبیل دارایى ها در برابر طمع و دست اندازى 
صاحبان قدرت و رانت، بیمه مى شوند؛ چون 
مــردم و رســانه ها مطلع مى شــوند که این 
اموال متعلق به دولت اســت. 5-نهایتاً اینکه 
دسترســى عمومى به اطلاعات دارایى هاى 
عمومــى، مى توانــد نشــانه اى از عزم جدى 
سیاســت گذار بــراى مولدســازى دارایى ها 
باشــد؛ در غیر این صورت احتمــالاً موضوع 
در حد گزارش و ســامانه و ســخنرانى باقى

 خواهد ماند.
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این کاهش قیمت ها کجاست که کسى نمى بیند؟

نامه عجیب شرکت هاى ریلى به راه آهن:

محموله واگن ها سرقت مى شود
مهر: انجمن شــرکت هاى ریلــى در نامه اى به 
مدیرعامل راه آهن نسبت به برخى بى توجهى ها 
در ایســتگاه هاى راه آهن که ســبب وارد آمدن 
خســارت به واگن هاى بــارى و محموله هاى آن 
مى شود، اعتراض کرد. در نامه اى به امضاى مهرداد 
تقى زاده معاون سابق حمل و نقل وزیر مستعفى 
راه و شهرسازى و دبیر فعلى انجمن شرکت هاى 
ریلى خطاب به سعید رســولى، معاون وزیر راه و 
مدیرعامل شــرکت راه آهن، نسبت به بى توجهى 
شرکت راه آهن و مســئولان ایستگاه ها که سبب 
وارد آمدن انواع خســارات به شرکت هاى حمل و 
نقل ریلى مى شود، اعتراض شده است. در این نامه 
سه گروه خسارت ذکر شده که شامل خسارت به 
ناوگان به دلیل بى توجهى مأموران ایســتگاه ها، 
ســرقت از محموله واگن ها و ســرقت و مفقودى 
قطعات ناوگان مى شود. انجمن شرکت هاى حمل 
و نقل ریلى در پیوســت این نامه، نامه نگارى هاى 
متعدد مدیران عامل شرکت هاى ریلى با مدیران 
شرکت راه آهن را ضمیمه کرده و نسبت به افزایش 
میزان خســارات وارده به این شــرکت ها در اثر 
سهل انگارى مأموران ایستگاه هاى راه آهن، انتقاد 
کرده است. گفتنى است، شرکت هاى حمل و نقل 
ریلى خواستار پرداخت خسارات وارده به خود از 

سوى شرکت راه آهن هستند.

عضو کمیسیون عمران مجلس بیان کرد:

حمایت مجلس از توقف ساخت 
برخى پروژه هاى مسکن مهر

تسنیم: عضو کمیسیون عمران مجلس تصمیم 
وزارت راه و شهرسازى براى عدم تکمیل پروژه هاى 
مسکن مهر با پیشــرفت فیزیکى زیر30 درصد را 

مثبت ارزیابى کرد. 
سیدکمال الدین شهریارى با اشاره به دستور وزیر 
راه و شهرســازى مبنى بر عدم تکمیل پروژه هاى 
مسکن مهر با پیشــرفت فیزیکى زیر 30 درصد، 
اظهار کرد: از زمانى که اســلامى بــه عنوان وزیر 
راه و شهرسازى انتخاب شدند، روز به روز نسبت 
به وضعیت پیچیده پروژه مســکن مهر شناخت 
بیشترى پیدا کرده اند، به خاطر دارم در نخستین 
جلسات مشترك کمیسیون عمران مجلس با وزیر 
راه، وى نســبت به نقد نمایندگان مجلس موضع 
گرفت، اما حال وى با گذشــت زمان با مشکلات 
مسکن مهر آشــنا شده اســت. وى تصریح کرد: 
درست اســت برخى از پروژه هاى مسکن مهر30 
درصد پیشرفت فیزیکى داشــته اند، اما قطعاً هر 
جایى که جلوى ضرر گرفته شــود، منفعت است. 
وقتى مسکن مهر در منطقه اى کلنگ زنى شده که 
متقاضى ندارد، ادامــه عملیات عمرانى این پروژه 

توجیه اقتصادى نخواهد داشت.
 

مدیر کل نظارت بر خدمات سازمان 
حمایت مصرف کنندگان

فروش بلیت هواپیما بالاتر از 
نرخ آذر تخلف است

ایرنا: مدیر کل نظارت بر خدمات سازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان گفت: فروش 
بلیت هواپیما بالاتر از نرخ هاى آذرماه 97 تخلف 
است و باید شــرکت هاى هواپیمایى نرخ آذرماه 
97 را ملاك عمل قرار دهند. ســیدجواد احمدى 
اظهار داشت: تیرماه امسال نرخ بلیت هواپیما در 
پروازهاى داخلى توســط شرکت هاى هواپیمایى 
با هماهنگى سازمان هواپیمایى کشورى و بدون 
هماهنگى با کارگروه تنظیم بــازار افزایش یافته 
و نرخ هاى جدید به اجرا گذاشــته شــده است. 
مدیر کل نظــارت بر خدمات ســازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان افزود: رعایت 
نشــدن فرآیند مندرج در مصوبــه 29 مرداد 97 
شــوراى عالى هماهنگى اقتصادى کشور تخلف 
بوده و باوجود مکاتبات این ســازمان براى اصلاح 
روند مزبور، اقدامى از طرف ســازمان هواپیمایى 
کشورى و شــرکت هاى هواپیمایى در این زمینه 
صورت نگرفت و مقرر شد تا تعیین تکلیف نهایى، 
نرخ بلیت هواپیما بر مبناى آذرماه ســال گذشته 
محاسبه و فروخته شود. به گفته مدیر کل نظارت 
بر خدمات ســازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان، فروش بلیــت با نرخ بالاتر تخلف 
محسوب مى شود و این موضوع مورد تأیید وزیر راه 

وشهرسازى نیز قرار گرفته است.

 بر اساس آمار بانک مرکزى؛

بدهى هاى ارزى بانک مرکزى 
کاهش یافت

اقتصادنیوز: بر اســاس تازه ترین گزارش بانک 
مرکزى از آمارهاى بخش پولى و بانکى کشــور، 
حجم بدهى هــاى ارزى بانک مرکــزى در پایان 
خردادماه سال جارى به 221 هزار میلیارد تومان 
رسیده اســت. از ســوى دیگر، بانک مرکزى در 
خردادماه سال گذشته 221 هزار میلیارد تومان 
بدهى ارزى داشته که این آمار نشان دهنده ثبات 
در بدهى هاى ارزى بانک مرکزى در طول این یک 
سال است. این در حالى است که آمار منتشر شده از 
سوى بانک مرکزى نشان مى دهد بدهى هاى ارزى 
این بانک در پایان سال گذشته 223 هزار میلیارد 
تومان بوده که حجم این بدهى هــا در خردادماه 
سال جارى نسبت به پایان سال گذشته 0.8 درصد 

کاهش یافته است.

کوتاه از اقتصاد
وضعیت بورس امیدوارکننده استکسى حق افزایش قیمت بلیت پروازهاى اربعین را ندارد

اقتصادنیوز:  وزیر راه و شهرسازى درباره احتمال افزایش قیمت بلیت وسایل نقلیه در ایام اربعین گفت: به هیچ وجه نه راه آهن، نه حمل و 
نقل جاده اى و نه هواپیما حق افزایش قیمت ندارند و اگر کسى سودجویى کند و قیمت ها را افزایش دهد، تخلف است که حتماً با او برخورد 
قانونى صورت خواهد گرفت. محمد اسلامى در رابطه با افزایش نرخ آزادراه هاى خصوصى در جمع خبرنگاران گفت: نرخ آزادراه ها طبق 
قانون همه ساله بر اساس قراردادهایى که با سرمایه گذار وجود دارد، توسط وزارت راه تعیین مى شود؛ چراکه نرخ استهلاك دارد و تکالیفى 
بر عهده شان است که سرمایه گذار وظیفه دارد همواره آزادراه ها را به بهترین کیفیت نگهدارى کند. وى تصریح کرد: در چندسال گذشته 
مقدارى کاهلى کرده بودند و ما از آن ها خواستیم که تکالیف شان را بهتر انجام دهند، نرخى هم که جدیداً تصویب شده با رعایت قراردادها 

و حقوق مردمى که از آنجا عبور و مرور دارند، در نظر گرفته شده و ما امیدواریم به ارتقاى کیفیت و ایمنى آزادراه هایمان منتهى شود.

ایلنا:  وزیر اقتصاد گفت: شرایط بورس الان به گونه اى است که مى شود امیدوار بود به عنوان یک تکیه گاه در تأمین مالى براى بخش خصوصى 
مطرح شود. فرهاد دژپسند در پایان جلسه هیئت دولت در پاسخ به این سؤال که برنامه دولت براى تداوم ثبات در قیمت ها چیست، گفت: 
یکى از دستاوردهاى یک سال اخیر عمق بازار سرمایه در کشور است، خیلى شنیدیم حجم نقدینگى بالاست و ممکن است مشکل زا باشد. 
یکى از کارهایى که مى تواند نقدینگى را به سمت کارهاى مولد و صحیح هدایت کند تقویت و توسعه بازار سرمایه و بورس است، تمرکز خاصى 
در یک سال اخیر روى این سیاست صورت گرفت و نشان داد که موفق بوده و شرایط تقریباً پایدارى را طى کرده است و خوشبختانه شرایط 
بورس الان طورى است که مى شود امیدوار بود به عنوان یک تکیه گاه در تأمین مالى براى بخش خصوصى مطرح شود. وزیر اقتصاد یادآور 
شد: دولت تلاش خود را مى کند که با واگذارى دارایى و شرکت هاى خود و بانک ها زمینه را فراهم کند که فعال بورسى با تنوع مواجه باشد.

اینفوگرافى

خبر آنلاین: برکنارى «بولتون» قیمت نفت در بازارهاى جهانى را دســتخوش تغییر کرد و روند نزولى بر 
این بازار حاکم شد، حالا بسیارى از دســت اندرکاران بازار پیش بینى مى کنند سایر بازارهاى جهانى نیز به 
زودى تحت تأثیر اتفاق رخ داده تغییر شرایط را تجربه خواهند کرد. حالا یکى از اعضاى تیم B از میدان خارج 
شده اســت، جان بولتون؛ مردى که عصبانیتش از برجام را پنهان نمى کرد و بسیارى از ناظران وى را یکى از 
سرسخت ترین حامیان جنگ مى دانستند. بسیارى برکنارى بولتون را شکست آشکار سیاست فشار حداکثرى 
علیه ایران ارزیابى مى کنند و بررسى ها نشان مى دهد روند نزولى حاکم بر بازار نفت نیز تحت تأثیر اتفاق رخ داده 
است، به نظر مى رسد فاصله ایجاد شده میان جنگ و جهان، بازار نفت را به سمت نزولى تر شدن هدایت کرده 
است، اتفاقى که مى تواند سایر بازارها را نیز تحت تأثیر قرار دهد. اما این تمام داستان نیست؛ ریزش قیمت نفت 
دیگر عضو تیم B یعنى بن سلمان را با فشارى مضاعف روبه رو خواهد کرد، او که کشورش به تازگى از کودتاى 
نفتى بیرون خزیده و به بهتر شدن شرایط تحت تأثیر رشد درآمدهاى نفتى امیدوار بود حالا باید خود را آماده 

مواجهه با نفت ارزان تر در بازارى که با خلأ حضور حداکثرى ایران روبه روست، آماده کند.
 فاصله گذارى جهان و جنگ

 حالا تنها خاورمیانه تغییر مناسبات را به انتظار ننشسته است، راند پال، سناتور جمهورى خواه آمریکا 
عنوان کرده است: من فکر مى کنم تهدید جنگ در سراســر جهان با رفتن جان بولتون از کاخ سفید به طور 
مشهودى کاهش یابد. هر چند«استیون منوچین»، وزیر خزانه دارى آمریکا در کنفرانس خبرى مشترکى با 
«مایک پمپئو»، وزیر امور خارجه آمریکا در پاسخ به خبرنگارى درباره تأثیر برکنارى جان بولتون از مقام مشاور 
امنیت ملى آمریکا بر روى سیاســت هاى ایالات متحده علیه جمهورى اسلامى گفت: من، وزیر امور خارجه 
و رئیس جمهور به اعمال کمپین فشار حداکثرى علیه ایران پایبندیم، اما واقعیت نقش ایران در بازار نفت و 
تداوم صادرات نفت ایران به رغم فشار حداکثرى نشــان از آن دارد که سیاست هاى آمریکا در عمل مى تواند 
دستخوش تغییراتى جدى شــود. فایننشیال پست نیز در گزارشــى تاکید کرد ناوگان نفت کش هاى ایران 
ب ه رغم تحریم هاى آمریکا همچنان در حال فروش نفت در اقصى نقاط جهان هستند و آن ها با خاموش کردن 
سیگنال هاى مکان یابى عملاً به معماى جدید در بازار جهانى بدل شده اند. به این ترتیب به نظر مى رسد با توجه 
به وضعیت ایران از یک سو و تغییرات رخ داده در آمریکا از سوى دیگر و تحت تأثیر کاهش احتمال بروز جنگ 
تازه در منطقه، بازارهاى جهانى طلا و سهام نیز آماده تطبیق خود با شرایط تازه شوند. قیمت طلا در بازارهاى 
جهانى نیز کاهش یافت و بسیارى پیش بینى مى کنند این روند با تحولات رخ داده تسریع شود. برخى فعالان 
بازار در ایران بر این اعتقادند که تطبیق پذیرى بازار ایران با تحولات رخ داده از روز شنبه آغاز خواهد شد چرا 
که تعطیلات عاشورا و تاسوعا و تعطیلى بازار طلا به منظور عزادارى سید الشهدا نمى تواند تاثیرگذارى بازار را 

امروز تام و تمام نماید.
بازارهاى ایران به کدام سو مى روند؟  

در ایران اما بازار ارز به واسطه اعمال سیاست هاى تدوین شده از سوى بانک مرکزى در ثباتى نسبى 
به سر مى برد و قیمت ها در آستانه ورود به کانال 15 هزار تومان در  نخستین ماه سال تا کانال 11 هزار تومان 
عقب نشینى کرده اند. آنچه از لابه لاى سخنان رئیس کل بانک مرکزى دریافت مى شود، تداوم سیاست مهار 
بازار ارز و تلاش براى ممانعت از افزایش قیمت ها، با وجود تلاش حداکثرى دلالان و البته تحریم کنندگانى 
است که آشفتگى بازار را هدف قرار داده اند. پیش بینى بسیارى از فعالان بازار ارز و طلا در ایران نیز حکایت از 
آن دارد که تخلیه روانى بازار ارز از پس اتفاقات رخ داده سرعت خواهد گرفت و سیاست هاى بانک مرکزى در 

این راستا با تاثیرگذارى بالاترى روبه رو خواهد شد.

ایسنا: بانک مرکزى از سال گذشته ادغام بانک هاى 
وابسته به نیروهاى مسلح را در دستور کار قرار داد و 
پس از حدود دو سال گمانه زنى در این باره، قرار شد 
که بانک هاى مهر اقتصاد، قوامین، انصار، حکمت 
ایرانیان و موسسه اعتبارى کوثر در بانک سپه ادغام 
شوند. بر اساس آنچه که اعلام شده، تابلوهاى شعب 
بانک هاى مذکور تا پایان ســال تغییر داده شده و 
پس از آن با نام بانک سپه فعالیت خواهند کرد. از 
سوى دیگر، پیش از این نیز بانک مرکزى اعلام کرده 
تلاش بر این اســت که تعدیل نیرو در این بانک ها 
انجام نشود و تمام پرسنل به کار خود ادامه دهند، 

اما در حال حاضر در برخى از مناطق، این بانک ها 
در محدوده جغرافیایى کوچکى شعبه هاى زیادى 
دارند که اگر این شعب از پایان ســال با نام بانک 
سپه فعالیت کنند، عملاً توجیه اقتصادى نخواهند 
داشت. در همین راســتا، محمدکاظم چقازردى، 
مدیرعامل بانک ســپه درخصوص تعیین تکلیف 
شعب بانک هاى ادغامى پس از تکمیل فرآیند ادغام، 
اظهار کرد: ما نگفتیم شعبه اى جمع نمى شود، بلکه 
گفتیم پرسنلى از این بانک ها حذف نمى شود، اما در 
خصوص شعب بانک ما همین الان بحث بازسازى و 
بهینه سازى شعب بانک سپه را هم داریم و به دنبال 

کم کردن شعب ناکارآمد بانک هستیم. وى افزود: 
براى شــعب این بانک ها نیز برنامه اى دادیم که تا 
پایان سال جارى 10 درصد از شعب بانک را کاهش 
دهند و در یک برنامه سه ســاله این عدد ساخت 
بهینه شعب را به حد معقول مى رسانیم. مدیرعامل 
بانک سپه با اشاره به فعالیت حدود 4600 شعبه 
بانک سپه با احتساب شــعب پنج بانک ادغامى، 
گفت: امیدواریم در یک برنامه ســه ساله به تعداد 
3200 تا 3500 شعبه برسیم، یعنى حدود 1000 
شعبه کم کرده و به این ترتیب شعبات نزدیک به 

هم حذف خواهد شد.

شمارش معکوس براى تغییر مناسبات در بازارهاى ایران آغاز شده است

 بولتون و بازار
1000 شعبه از بانک سپه کم مى شود

کاهش 10 درصدى شعب بانک هاى ادغامى تا پایان سال

گزارش

نه خودمان را فریب بدهیم و نه 
مردم را، قیمت ها چندین برابر 
شده، اما کاهشى که آقایان از آن 
خبر مى دهند، صورت نگرفته 

است
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فارس: افزایش قیمت لبنیات در سال هاى گذشته 
به هر بهانه اى از سوى صنایع لبنى انجام شده است. 
آن ها قیمت را حتــى زمانى که ســتاد تنظیم بازار 
قیمت ها را مصوب کرد نیز با ترفندهاى مختلف بالا 
بردند،  بهانه هاى افزایش چربى، افزایش ماندگارى، 
حاوى ویتامین D از جمله این موارد بود و بســیارى 
مواقع هم بدون هیچ بهانــه اى این افزایش قیمت ها 
انجام شــد. رضا باکرى دبیر انجمــن صنایع لبنى 
در پاسخ به این ســؤال که چرا شــرکت هاى لبنى 
قیمت هاى ستاد تنظیم بازار را که در خردادماه ابلاغ 

شد اجرا نمى کنند، گفت: این شرکت ها حق ندارند 
خودسرانه قیمت ها را افزایش دهند و بعید مى دانم 
چنین کارى را انجام بدهند.  آن هــا ملزم به رعایت 
قیمت مصوب ستاد تنظیم بازار هستند. وى ادامه داد: 
تنها موردى که براى بالا بردن قیمت شیر مى توانم 
مثال بزنم این است که سه شرکت لبنى پگاه، کاله و 
رامک با استفاده از تکنولوژى جدید شیرهایى تولید 
مى کنند که ماندگارى آن ها چندین روز بیشتر است و 

به خاطر همین افزایش ماندگارى قیمت هاى خود را 
بالا برده اند. باکرى ادامه داد: اولاً بطرى این شــیرها 
متفاوت است، دوم اینکه تکنولوژى که براى افزایش 
ماندگارى این شیر به کار مى رود بسیار گران است. به 
گفته دبیر انجمن صنایع لبنى، ماشین آلات افزایش 
ماندگارى شــیر حدود 25 میلیارد تومان خریدارى 
شده  است.  وى تاکید کرد: هم وطنان هرگونه مغایرت 
قیمت محصولات لبنى با آنچه که ستاد تنظیم بازار 

ابلاغ کرده است را به بازرسى هاى سازمان هاى صمت 
اســتان ها و ســازمان حمایت از مصرف کنندگان و 

تولیدکنندگان  گزارش دهند.

بهانه مختلف برندهاى لبنیات براى گران فروشى
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